

Appendix
(Q.)
20th Decr.

tion of the Society that they begin to entertain a spirit of emulation, and will in a short time be as numerous and as active at our Shows as the most experienced English farmers, and thus the principal object of the establishment of Agricultural Societies in the Province be attained. They beg leave to intimate also that the present mode of placing monies in the hands of Auxiliary Societies for distribution, is by far the most popular plan yet adopted, and gives most general satisfaction. The stimulus which the distribution of premiums has created in every part of the county is very apparent by the unprecedented preparations which have been made this fall by the farmers to enter into a very extensive and spirited competition for the premiums that are expected to be offered the ensuing season, and it would certainly disappoint many a zealous agriculturist and blast the rising spirit of emulation within the county, were the monies granted heretofore, to be withheld for the future; but the Committee of this Society place implicit confidence in the judgment and liberality of the Legislature, and are therefore led to believe that the hopes they entertain of being enabled to continue the great work of improvement, are not unfounded; our numerously attended exhibition, the well contested competition for the premiums that were offered, and the very favourable impression which the distribution of them created in the minds of the competitors and spectators, convince us that every branch of farming economy has received an impulse which in a short time by proper measures will bring the agriculture of the country to great perfection.

We have distributed a large number of our Rules in French and English throughout the county, a copy of which we annex.

The following is a Statement of the application of the public funds received from your Society in behalf of the Legislature:

PREMIUMS awarded and paid at the Cattle Show on the 11th September 1828.

Capt. D. C. McLean received 1st premium for English Stud,		£3	0	0
Orlando Powers, 2d ditto ditto ditto,		1	0	0
Capt. John Clarke, 1st ditto Canadian do.		3	0	0
Louis Ludrier, 2d ditto ditto ditto		1	10	0
Wm. Powers, 1st ditto English Mare,		1	10	0
Thomas Barron, 2d ditto ditto ditto		1	0	0
Robert Patton, 1st ditto Canadian do.		1	10	0
Felix La Londe, 2d ditto ditto ditto		1	0	0
John Baileys, 1st ditto 2 yr. old colt,		1	0	0
Daniel Case, 2d ditto ditto ditto		0	10	0
James Brown, 1st ditto English Bull,		2	0	0
John McDonald, 2d ditto ditto ditto		1	0	0
Henry McBride, 1st ditto Canadian do.		1	10	0
Wm. McFarlane, 2d ditto ditto ditto		0	15	0
James Brown, 1st ditto English Cow,		1	5	0
John McDonald, 2d ditto ditto ditto		0	15	0
John McMartin, 1st ditto Canadian do.		1	5	0
John Hutchins, 2d ditto ditto ditto		0	15	0
John Hutchins, 1st ditto Heifers,		0	15	0
Wm. H. Whitmore, 2d ditto ditto		0	10	0
John McMartin, 1st ditto Yearlings,		0	15	0
John Hutchins, 2d ditto ditto		0	10	0

Carried over, £27 5 0

trer en concurrence avec les Anglais; mais l'encouragement que la Société leur a offert, et les efforts qu'elle a fait pour les convaincre des véritables intentions de la Société ont été tels, qu'ils commencent maintenant, à faire voir un esprit d'émulation, et l'on peut espérer que dans peu de tems, ils seront en aussi grand nombre, et tout aussi actifs à nos Exhibitions que le sont nos Fermiers Anglais les plus expérimentés, et c'est alors, l'on aura atteint l'objet principal de l'établissement des Sociétés Agricoles en cette Province. Ils prennent aussi la liberté de représenter que le mode actuel de placer les deniers entre les mains des Sociétés Auxiliaires pour en faire la distribution, est le plan populaire le plus préférable qui a été adopté jusqu'à présent; que cela cause une satisfaction générale. L'aiguillon, que la distribution des Prix a créé dans toutes les parties du Comté est très apparent, ainsi que le font voir les préparations sans exemple que les Fermiers ont faites cette Automne, dans la vue d'entrer en concurrence sur toutes espèces d'objets, avec la plus grande ardeur, pour les Prix qu'ils s'attendent voir offrir dans la saison prochaine; et plus d'un Agriculteur zélé serait trompé, et l'esprit naissant d'émulation dans le Comté anéanti, si les deniers qui ont été ci-devant accordés, étaient refusés à l'avenir; mais le Comité de cette Société repose une entière confiance dans la sagesse et la libéralité de la Législature, et il est conséquemment porté à croire, que les espérances qu'il a, d'être en état de continuer le grand œuvre de l'amélioration, ne sont pas mal fondées. Les nombreuses réunions lors de nos Exhibitions, l'ardeur de la concurrence pour les prix qui étaient offerts, et l'impression très favorable que faisait la distribution de ces prix sur les esprits des Compétiteurs et des Spectateurs, nous a convaincus que toutes les branches de l'économie agricole ont reçues une impulsion qui, avec les moyens convenables, portera en peu de tems l'agriculture à une grande perfection.

Nous avons distribué par tout le Comté un grand nombre de nos Réglémens en Français et en Anglais; Copies desquels sont annexés à ce rapport.

Ce qui suit est un état de l'emploi des Fonds publics reçus de votre Société de la part de la Législature:—

PRIX qui ont été accordés et payés à l'Exhibition des Animaux le 11 Septembre 1829.

Capt. D. C. McLean, a reçu le 1er. Prix pour un Etalon Anglais,	£3	0	0
Orlando Powers, 2e. do. do.	1	10	0
Capt. John Clarke, 1er. do. do. Canadien,	3	0	0
Louis Ladrier, 2e. do. do. do.	1	10	0
William Powers, 1er. do. un Jument Anglais,	1	10	0
Thomas Barron, 2e. do. do. do.	1	0	0
Robert Patton, 1er. do. do. Canadienne	1	10	0
Félix La Londe, 2e. do. do. do.	1	0	0
John Baileys, 1er. do. un Poulain de deux ans,	1	0	0
Daniel Case, 2e. do. do.	0	10	0
James Brown, 1er. Pour un Taureau Anglais,	2	0	0
John McDonald, 2e. do. do.	1	0	0
Henry McBride, 1er. do. do. Canadien,	1	10	0
W. McFarlane, 2e. do. do. do.	0	15	0
James Brown, 1er. do. une Vache Anglaise,	1	5	0
John McDonald, 2e. do. do.	0	15	0
John McMartin, 1er. do. do. Canadienne	1	5	0
John Hutchins, 2e. do. do.	0	15	0
John Hutchins, 1er. do. Jeunes Taures,	0	15	0
Wm. H. Whitmore, 2e. do. do.	0	10	0
John McMartin, 1er. do. Veaux d'un an,	0	15	0
John Hutchins, 2e. do. do.	0	10	0

B

Porté ci-contre, £27 5 0

Appendice
(Q.)
20 Déc.